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HIREK
EBBEN A SZÁMBAN:

(Folytatás	a	2.	oldalon)

nak elveiket, melyek célkitűzések lettek és ezen elvekből, cél-
kitűzésekből alakult ki a „12 pont”. 

Forradalmi láz söpört végig Európán, de a magyar forrada-
lom és az azt követő szabadságharc volt a legmeghatározóbb 
az egyetemes történelemben. 

A forradalmi eszméket olyan erő tüzelte, olyan erős nem-
zeti érzés, olyan hatalmas szabadság utáni vágy, ami nem tán-
torította el a forradalmárokat, nem hátráltak meg a haza és a 
magyarság egy szabad, szebb és jobb jövőjének érdekében. A 
forradalom és szabadságharc végül elbukott, és a megtorlás 
hosszú évtizedekig sújtotta a magyarságot, de senki nem fe-
lejtette el azóta sem, hogy a tisztelet minden korban kijár 
azoknak, akik a forradalomban részt vettek, akik a szabadság-
harcban harcoltak.  

Tavasz van, és ünnep. A hosszú téli napok után az első 
olyan esemény, ami a szabadba, ami emlékezni hív bennün-
ket, mert március 15-ét, nem lehet falak közé szorítani!

Nemzeti ünnepünk eszmeisége a SZABADSÁG nem tűr 
korlátokat, falakat. 

Minden évben jó érzés együtt ünnepelni, mert ez az 
ünnep is attól szép és tartalmas, hogy azt mi lelki tartalommal 
töltjük meg.

Egy ünnep önmagában semmit nem ad, csak egy dátum a 
naptárban. Az ünnep attól lesz ünneppé, hogy mi magunk a 
lelkünk legbelsejéből milyen „ruhába” öltöztetjük fel.

Úgy gondolom, az igyekezet mindig megvolt és most is 
megvan, mert március 15-e az egyik legnagyobb magyar törté-
nelmi esemény.

176 éve 1848-ban Pesten fiatalok megfogalmazták maguk-

A	nemzet	ünnepére…
Dr. Szentirmai István köszöntője
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Városházi hıŕek

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testület 2024. 
február 27-én soron kívüli testületi ülést tartott.

2024. február 27. napján hozott határozatok:
- Testület elhatározta, hogy a településkép védelméről szóló 

2016. évi LXXIV. törvény 12.§ (2) bekezdés h) pontja és a telepü-
léskép védelméről szóló 9/2022. (III.18.) önkormányzati rendelet 
összhangjának megteremtése érdekében módosítja rendeletét, 
a településtervek tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának 
rendjéről, valamint egyes településrendezési sajátos jogintézmé-
nyekről szóló 419/2021.(VII.15.) Korm. rendelet 70/A.§ bekezdé-
sében biztosított véleményezési jogkörében eljáró Állami Főépí-
tész vélemények kikérésével.

- A testület a STS Engineering & -Constrution Kft. kérelmére 
elvi hozzájárulását adta az Ács, 0421/71. helyrajzi számon épülő 
katódanyag gyár villamosenergia-ellátását szolgáló 132 kV-os 
távvezeték és földkábel létesítéséhez. Ács Város Önkormányzat 
Képviselő-testülete a területrendezési hatósági eljárásokról szó-
ló 76/2009. (IV. 8.) Korm. rendelet 3. § (4b) bekezdése alapján a 
132 kV-os távvezeték és földkábel, mint térségi jelentőségű mű-
szaki infrastruktúra elem létesítéséhez kapcsolódó térségi terü-
let-felhasználási engedély kérelem benyújtását támogatta és 
megerősítette.

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. 
március 20-án tartotta soron következő testületi ülését, 
melyet a helyi kábel TV is közvetített. 

2024. március 20-án hozott határozatok:
- Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete elhatározta, 

hogy monitoring rendszert terveztett meg és épített ki a BAMO 
Technology Hungary Kft. által az Ács 0421/71. hrsz-ú ingatlanon 
végzendő gazdasági tevékenység környezeti hatásainak ellenőr-
zésére független, akkreditált szakértői csoporttal. Megbízta a 
település polgármesterét, hogy ajánlatokat kérjen be környezeti 
monitoring vizsgálati rendszer telepítésére és üzemeltetésére. 

- Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtár-
gyalta a személyes gondoskodást nyújtó ellátások térítési díjának 
felülvizsgálatát és arról döntött, hogy nem módosítja a szemé-
lyes gondoskodást nyújtó ellátások térítési díjának megállapítá-
sáról szóló 14/2022. (IX.9.) önkormányzati rendeletét.

- Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Ács külte-
rület 0429/12 helyrajzi számú ingatlant Leier utcának nevezte el.

- Módosításra kerültek az alábbi rendeletek: 
- a 3/2022.(II.14.) számú önkormányzati rendelet az önkor-

mányzat tulajdonában lévő vagyonnal való gazdálkodás és ren-
delkezés szabályairól, 

- a 23/2023.(X.30.) számú önkormányzati rendelet az önkor-
mányzat tulajdonában lévő lakások és nem lakás céljára szolgáló 
helyiségek bérbeadásáról, valamint az elidegenítésükre vonat-
kozó egyes helyi szabályokról, továbbá 

-a 3/2023.(II.20.) önkormányzati rendelet Ács Város Önkor-
mányzatának 2023. évi költségvetéséről. 

- Elfogadták az Ácsi Kinizsi SC 2023. évi beszámolóját, az Ön-
kormányzati Tűzoltóparancsnokság 2023. évi beszámolóját, az 
Ácsi Polgárőr Egyesület 2023. évi beszámolóját, a Mezei őrszol-
gálat 2023. évi beszámolóját és a Komárom és Környéke Önkor-
mányzati Társulás 2023. évi beszámolóját. 

- A testület elfogadta az Ácsi Bóbita Óvoda Alapító okiratának 
módosítását.

- Elfogadták a 2024. évi Közbeszerzési tervet. A tervben az 
építési beruházásként jelöltük meg egy eljárásban, két részben, a 
Kbt. 112. § szerinti nemzeti, nyílt eljárás keretében kiírásra kerülő 
fejlesztéseket: az Ács Bölcsőde kialakítása címen, nettó 
79.428.024 Ft becsült összeggel, valamint a Férőhelybővítés és 
felújítás az Ácsi Bóbita Óvodában címen nettó 174.682.892 Ft 
becsült összeggel.

- Egy későbbi napirendben elfogadták a TOP-PLUSZ-3.3.1.-21-
KO1-2022-00009 pályázati azonosító számú, Férőhelybővítés és 
felújítás az Ácsi Bóbita Óvodában című pályázat, valamint az Ácsi 
Bölcsőde kialakítása fejlesztések közbeszerzési eljárás megindí-
tását. Elfogadták a „Közintézmények fejlesztése Ácson” című köz-

beszerzési eljárás ajánlattételi felhívását és eseti közbeszerzési 
szabályzatát.

- A testület elfogadta a földgáz és villamos energia beszerzés 
vonatkozásában a csoportos közbeszerzéshez történő 
csatlakozást. Mindkét esetben fix áras, HUF alapú, két éves 
időszakra vonatkozó konstrukciót fogadták el. 

- A testület a Tatabányai Tankerületi Központ által előterjesz-
tett kérelmet megtárgyalta és a nemzeti köznevelésről szóló 
2011. évi CXC. törvény 83.§ (4) bekezdése szerinti véleményezési 
jogkörben eljárva, az Ácsi Gárdonyi Géza Általános Iskola 2941 
Ács, Ifjúság u. 1. szám alatti telephelyének megszüntetésével 
egyetértett.

- Ács Város Önkormányzata bérleti szerződést köt a MEMFÓ 
Nonprofit Kft-vel az Ács 2353/2 hrsz.-ú kivett klubház, udvar 
megnevezésű ingatlan tekintetében 2024. április 1-től 2026. 
december 31-ig. A bérlemény havi bérleti díja 600.000,- Ft, me-
lyen felül a Bérlő köteles az ingatlan rezsidíjait is megfizetni.

- A testület elhatározta, hogy a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. 
2024. évi Települési programok és együttműködések támogatá-
sa című pályázati kiírására pályázatot nyújt be a 2024. évi Ács-
Kapocs Fesztivál lebonyolításához kapcsolódóan bruttó 2 millió 
forint összegben. Önrész biztosítása nem szükséges. 

- A képviselő-testület elhatározza, hogy a Bakonyalja-Kisalföld 
Kapuja Vidékfejlesztési Egyesület által meghirdetett LEADER 
Közösségi célú fejlesztések támogatása pályázat keretében, az 
Axa Soft Kft-vel köt szerződést a projektben szereplő valamennyi 
termék beszerzésére nettó 5,568,000,- Ft +áfa, mindösszesen 
bruttó 7,071,360,- Ft összegben. 

A beszerzett eszközök a következők:30 db sörpad garnitúra, 
illetve a városgazdálkodás által használható alábbi eszközök: 1db 
rotációs kapa: HUSQVARNA TF435P, 1db földfúró: HONDA FTF-
200, 1db lapvibrátor: Higher 6.5LE 90KG, 1db betonkeverő: 
OMAER C190SBL,1db lombszívó: PERUZZO Turbo400 TLT.

- Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete elhatározza, 
hogy szerződést köt a Strabag Általános Építő Kft.-vel, az alábbi 
útfelújítási munkák elvégzésére: 

- az 1/1 önkormányzati tulajdonú belterületi utak kátyúzása 
nettó 2.763.300,-Ft + Áfa, bruttó 3.509.391, Ft, 

- az 1/1 önkormányzati tulajdonú 045/1. és a 045/2. hrsz-ú 
külterületi utak kátyúzása nettó 851.780, Ft + Áfa, bruttó 
1.081.761, Ft,

- az 1/1 önkormányzati tulajdonú, 2482 hrsz-ú, a Gárdonyi 
Géza utca és Bem utca csomóponttól a vasúti átjáró előtti sza-
kaszának a Magyar Közút csomópontig terjedő részének útfel-
újítása nettó 11.887.720 Ft +Áfa, bruttó 15.097.404 Ft 
összegben.

A felújítást a 2024. évi költségvetésben elfogadott 5.000.000 
Ft + ÁFA összegű kátyúzás terhére, valamint 13.338.556.- Ft-ot az 
általános tartalék terhére finanszírozza. 

- Az Óvoda köz és a Batthyány utca közti gyalogos és kerék-
páros közlekedésre szolgáló közterület közvilágítása és járdája 
kiépítésre kerül, melyek megvalósításához az önkormányzat szer-
ződést köt a legjobb ajánlatot tevő cégekkel, az alábbiak szerint:

- Fénysport Lux Építő, Kereskedelmi és Szolgáltató Kft-vel, a 
2941 Ács, belterület 50 hrsz. alatti és Ács, belterület 46/2 hrsz. 
alatti ingatlanokon húzódó gyalogos és kerékpáros közlekedésre 
szolgáló közterület közvilágításának kiépítésére az árajánlat 
szerinti műszaki tartalommal , nettó 3.799.995 Ft + ÁFA, azaz 
bruttó 4.825.994 Ft vállalási ár ellenében. A fejlesztés összege a 
2024. évi költségvetésben betervezésre került.  

- Döngölő Kft.-vel a 2941 Ács, belterület 50 hrsz. alatti és Ács, 
belterület 46/2 hrsz. alatti ingatlanokon húzódó gyalogos és ke-
rékpáros közlekedésre szolgáló közterület járdájának térkőbur-
kolattal történő kiépítésére, az árajánlat szerinti műszaki tarta-
lommal , nettó 3.518.000 Ft + ÁFA, azaz bruttó 4.467.860 Ft válla-
lási ár ellenében. A fejlesztés összege a 2024. évi költségvetés-
ben betervezésre került.

- A képviselő-testület térítésmentesen biztosítja az Ács belte-
rület 2439/29. hrsz-ú terület erre a célra körbekerített részét, 

(Folytatás a 4. oldalon)
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És ahogy 176 évvel, ezelőtt a nemzetért kiállt hősöknek, 
úgy nekünk is szembe kell nézni az ármánnyal, cselszövéssel, 
észre venni a buktatókat, a gáncsot, amit próbálnak elénk lök-
ni csak azért, hogy megakadályozzák ennek a városnak a fel-
emelkedését.

Pedig mennyivel egyszerűbb lenne egy táborban, a jobbító 
szándék mögé állva összefogni.

Úgy érzem, ezt még tanulnunk kell őseinktől, de meggyő-
ződésem, hogy Ácsnak és az itt élőknek a sok álnokság elle-
nére is, stabil a jövője.

Ezt a jövőt pedig most építjük és ettől senki nem tántorít-
hat el bennünket.

Polgármesterként célom, hogy eljuttassam az üzenetet 
minden ácsihoz. Ez pedig a következő: akarjunk közös jövőt 
építeni! Ha ezt együtt akarjuk, akkor van jövőnk!

De ehhez hit is kell!
Én, Dr. Szentirmai István Ács polgármestere, hiszek a 

város fejlődésében, jövőjében. Ha nem hinnék, nem állnék 
Önök elé, és nem kérnék Önöktől is támogatást hozzá!

Hiszek az egység megteremtésében.
Hiszek a szeretet erejében. A jóindulatban.  
Hiszek a jóságban.   
Hiszek, még akkor is, ha sok nemtelen támadás éri az ön-

kormányzatunkat, mely most a várost vezeti. Hiszek abban, 
hogy a most befektetett energia megtérül, s 176 év múlva, 
ahogy most mi, a déd és ükunokáink majd rólunk is így 
emlékeznek: azok, akik 2024-ban éltek ezen a földön, amit 
úgy hívunk, hogy magyar, úgy hívunk, hogy ÁCS azok hittek, 
kitartottak és jól tették!  

Ez a kötelességünk! 2024. március 15-én legyen ez az 
üzenet, amit elviszünk magunkkal haza! Dicsőség a bát-
raknak!  

És hit. Hinni abban, hogy Magyarország és benne a mi 
városunk Ács, 176 évvel a 48-as szabadságharc után, most is 
bátran és felszegett fejjel megy előre. A helyes úton, a 
helyes irányba! 

Dicsőség a bátraknak!  

Sokat jelent nekünk ez a nap. A Forradalom és a Szabadság-
harc itt él velünk és itt él bennünk. Kitörölhetetlen része az éle-
tünknek, nemzeti identitásunknak, a közösségnek, ami kere-
tet ad az életünknek és összekapcsol mindenkit, minden itt élő 
embert egymással, és azokkal a nemzedékekkel, akik itt éltek 
és haltak Magyarország földjén. 

És legalább egyszer az életben mindenkinek, minden itt élő 
embernek, fel kell tennie kérdést – önmagának –, hogy vállalja-
e az örökséget. Mert 1848 hősei, százezernyi magyar ember, 
asszonyok és férfiak bíztak meg egymásban akkor és hitték, 
hogy amit tesznek, az a közösségüket emeli fel!

Ez a bizalom kell ma is, ez a bizalom és ez a hit a másikban 
a jó szándékban szükséges ahhoz ma is, hogy egészséges 
lelkületű környezetben éljünk!

Ma ünnep van, és emlékezünk, de beszélnünk kell a jelen 
kihívásairól is, hiszen ezek szövik át a mindennapjainkat. 
Ugyanúgy küzdenünk kell a függetlenségünkért, szuvere-
nitásunkért. Ma nem fegyveres hadsereggel támadnak 
ránk, hanem a pénz, a média és kommunikáció segítségé-
vel, nem nyíltan, hanem alattomosan.

Sok mindenen vagyunk túl, és sok mindennek a közepén 
itt szűkebb hazánkban, otthonunkban Ácson is. 

(Folytatás	az	1.	oldalról)

Nagy munka áll előttünk, de az ácsi iskola épülete biztosan megújul

A beruházás érdekében Képviselő 
Asszonnyal sokat dolgoztunk, s a forrás 
most már rendelkezésre áll, de az elvég-
zendő feladatokat rangsorolni kellett. 
Egy tervező iroda a felmérést és a ter-
vezést, valamint a költségkalkulációkat 
elvégezte és három variációt tett le az 
asztalra. 

A közös döntés alapján a szerkezeti 
hibák kijavítása, a lapos tető víz- és hő-
szigetelése, az egész elektromos háló-
zat, víz és csatornarendszer cseréje, a 

Tisztelt Ácsiak!
Számomra és a település számára is 

egy örömhírt szeretnék megosztani 
Önökkel.

Tatabányán a tankerületnél egyezte-
tésre került sor a napokban, melyen 
Czunyiné Dr. Bertalan Judit országgyű-
lési képviselővel, Héreginé Nagy Márta 
igazgató asszonnyal és az intézmény 
igazgató helyettesével vettem részt.

A téma az ácsi iskola épületének fel-
újítása volt, mely 750 millió forintból fog 
megvalósulni.

csapadékvíz elvezetése, a régi épületek 
falának szigetelése, és a festés fér bele 
ebbe a keretbe.   

Nagy munka áll előttünk, de az ácsi 
iskola épülete biztosan megújul, és már 
a folytatáson dolgozunk, a külső felújí-
tást is szeretnénk, ha a második körben 
megvalósulna.

Dr. Szentirmai István
polgármester
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HI�REK RO� VIDEN

Első körben hat bejövő útra kerülhet berendezés, melyek átjátszó antenná-
kon keresztül a központi szerverre küldik a felvételeket. Oroszlányban egy ko-
moly és jól használható rendszert alakított ki a város, amit az ácsi önkormányzat 
a helyszínen tekintett meg, s felkérték az oroszlányi rendszert telepítő és kar-
bantartó vállalkozót, hogy tervezze meg az ácsit. A szakemberrel a helyszíni 
bejárás már megtörtént, a tervezés folyamatban van.

A kivitelező felállította a játszótéri elemeket, s 
ezt a járda építés követi napokon belül. A játszó-
térre 19,4  millió forintot biztosított Ács számára 
a katódüzem beruházója a BAMO Kft. Az ünnepé-
lyes átadás időpontja egyeztetés alatt áll.

A zárda épületét 2011. 
november 1 óta használja a 
MEMFÓ Kft. Az akkor megkö-
tött szerződés szerint, az épü-
letben elvégzett átalakítások 
költségének mértékéig nem 
fizet bérleti díjat, ami 200.000 
Ft/ hónap összegben lett meg-
határozva. 2023. augusztusá-
ban telt le az összeg. Az ere-
deti szerződés szerint még fél 
évig csak ezt a bérleti díjat kell 
fizetni. 

Az önkormányzat most új, a 
város számára is kedvező szer-
ződést köt, havi 600.000 forint 
bérleti díjért. A bérbe adás 
előtt, – ami április elsejével 
kezdődik – állapot felmérés 
történt, aminek alapján az ál-
lagmegóvást el lehet végezni. 
A tető egy-két helyen beázik, 
és a csapadékvíz elvezetést 
meg kell oldani, ezek a város 
által elvégzendő munkák.

A település egész területén található úthálózatban keletkezett kátyúk javítása 
hamarosan kezdetét veszi. Gárdonyi utca és a Bem utca csomóponttól a vasúti átjáró 
előtti Magyar Közút csomópontig új aszfalt burkolatot kap, és az árkokat is felújítjuk. 
Ezek a munkálatok a tervek szerint április elején történnek meg. Kátyúzásra évente 
5 millió forintot fordít a város. Az újraaszfaltozott szakasz pedig  15 millió forint saját 
forrásból készül el.

Első körben a térvilágítás kivitelezése, majd a térkövezése fog megtörténni A közvi-
lágítás 4,8 millió forint saját forrásból, a térkövezés 4,5 millió forint ráfordítással 80 
méter szakaszon.

A közbiztonság javítása érdekében térfigyelő kamerák
telepítését tervezi az önkormányzat

Megérkeztek a játékok a
Fay utcai játszótérre

Megújul a zárda
épülete

Indul a kátyúzás és új aszfaltburkolat készül

Megújul az Óvodaköz és Battyányi utca közötti kis utca 
közel 10 millió forint saját forrásból

Városházi hıŕek
kutyaiskola működtetése céljából 2024. április 1-től kezdődően, 
Kakics Erika egyéni vállalkozó részére aki, mint kutyaoktató fog 
tevékenykedni településünkön.

- A képviselő-testület zárt ülésen kitüntető díjak adományo-
zásáról döntött:

Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete elhatározta, 
hogy "Ács Város Díszpolgára" kitüntetést adományoz Nagy Irén 
részére.

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a települé-
sért végzett kiemelkedő munkájának elismeréséül „Ács Városért 
Díjat” adományoz Nagy Ferencné és Dobsa Mihály részére. 

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a települé-
sért végzett kiemelkedő munkájának elismeréséül „Bartók díjat” 
adományoz Varga Zoltán, Bazsó István és a Városi Nyugdíjas Klub 
részére. 

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a települé-
sért végzett kiemelkedő munkájának elismeréséül „Ács Város 
Sportjáért díjat” adományoz Metka Antal, Nagy László és posz-
tumusz Hoczek József részére. 

A díjak átadására a városnapon ünnepi testületi ülés kereté-
ben kerül sor. 

(Folytatás a 2. oldalról)
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Szép számmal nyújtották karjukat az ácsiak

Egészség minden korban, és mindenekelőtt!
Gulyás Beáta ismét harcba száll a városban élők egészségéért

Március elejére szervezte az idei első 
véradását a Magyar Vöröskereszt Ácsi 
Alapszervezete a Bartók Béla Művelő-
dési Ház dísztermébe. A szervezők na-
gyon várták az eseményt, ugyanis a leg-
utóbbi alkalmon december elején alig 
40-en vettek részt, ami átlagon aluli 
részvétel volt. A márciusi véradáson 
azonban szép számmal nyújtották karju-
kat az ácsiak, folyamatosan érkeztek az 
önkéntesek az idei első alkalomra, ami-
nek köszönhetően összesen 74 fő adott 
vért. Nagy Tamás alpolgármester koráb-
ban egy nyereménysorsolást is hirde-
tett. A Magyar Vöröskereszt Ácsi Alap-
szervezetének elnöke elmondta, a de-
cemberi ácsi véradáson sajnos nem vol-
tak sokan, így ösztönözve a véradókat 
arra gondolt, hogy a márciusi esemé-
nyen minden résztvevő neve bekerül 
egy kalapba, majd 3 db páros mozijegyet 
sorsol ki – amely akár át is ruházható 
családtagoknak, ismerősöknek is. Ez a 

mint köszönetüket fejezik ki minden 
résztvevőnek, aki fontosnak érezte, 
hogy részt vegyen az első idei véradá-
son. Nagy Tamás kiemelte: létrehozott 
egy Ács Véradás nevű Facebook csopor-
tot is, hiszen szívügye a véradás. Ebben a 
csoportban minden a helyi véradásokkal 
kapcsolatos információ megtalálható 
lesz. Emellett elhatározta, hogy minden 
alkalomra készül valami meglepetéssel a 
résztvevőknek. – A cél, az álmom az, 
hogy egy-egy helyi véradáson átlagosan 
80-100 fő vegyen részt. Ezért nagyon 
sokat kell dolgozni, hívni az embereket, 
biztatni és ösztönözni őket, de fontos 
kiemelni azzal, hogy a karunkat nyújtjuk, 
egy véradással, akár három életen is 
segíthetünk – tette hozzá.

A következő véradás a tervek szerint 
május elsején lesz a Családi majálison, 
ahova a véradóbuszt várják a szervezők.

kezdeményezés meg is hozta a várt 
eredményt, ugyanis majdnem dupla any-
nyian érkeztek, mint a korábbi esemény-
re. A három szerencsés nyertes: Csere 
Krisztián, Maszlavér Orsolya és Monos-
toriné Kiss Boglárka Natália volt. Ezúton 
is gratulálnak nekik a szervezők, vala-

mentális egészség fenntartásához. 
Elengedhetetlen a jó minőségű alvás és 
nagyon fontosak a támogató emberi 
kapcsolatok.

Meséljen, kérem egy kicsit 
magáról is, mint a rendezvénysorozat 
megálmodójáról!

- Ácson élek születésemtől fogva, itt 
élnek szüleim, húgom, rokonaim és bará-
taim. Tíz éves Róza nevű lányunkat ne-
veljük párommal. Általános iskolai tanul-
mányaimat itt, Ácson végeztem, majd a 
tatabányai Vas László Egészségügyi 
szakközépiskolában érettségiztem. 
Munka mellett altató asszisztens és 
intenzív ápoló felsőfokú vizsgát tettem. 
Ezt követően a Szegedi Tudományegye-
tem Juhász Gyula Főiskolai karán egész-
ségtan tanári diplomát szereztem. A 
szakdolgozatom témája a prevenció 
volt. Jelenleg egy gyógyszercégnél dol-
gozom, mint tudományos munkatárs.

- Részt vettem a Kincset Ér! elneve-
zésű, Komárom város egészségügyi pre-
venciós programjának megírásában és 
elindításában. Vágyam és célom, hogy itt 
Ácson is elindíthassuk ezt a programot, 
ahol már óvodás és iskolás korban meg-
ismerhetik a gyermekek a megelőzés 
fontosságát – avat be terveibe Gulyás 
Beáta.

és milyen érdekes témákkal várják az 
érdeklődőket? 

- Április 7-e az egészség világnapja. Az 
ünnep célja, hogy felhívjuk az emberek 
figyelmét az egészség megőrzésének 
fontosságára. Előadásomban nagy 
hangsúlyt kívánok fektetni az egészsé-
ges, helyes táplálkozásra és a helytelen 
táplálkozás szövődményeire. Mindezt 
koleszterin és vércukorméréssel egybe-
kötve. Szeretnék vendég előadókat is 
hívni. A májusi előadó személye még 
egyeztetés alatt, de ígérem, nagyon ér-
dekes témával fog hozzánk ellátogatni. 
Óriási szerencse, hogy a mentális egész-
ségünk érdekében nagyon sokat tehe-
tünk mi magunk is. Aktív, tudatos élet-
mód, rendszeres testmozgás, egész-
séges táplálkozás mind hozzájárulnak a 

Kérem, idézzük fel a múltat! Mit 
kell tudniuk Olvasóinknak a korábban 
hagyományos egészségnapokkal, 
prevenciós előadásokkal 
kapcsolatban?

-Felkérés, megkeresés után indítot-
tam el a Gondozási Központban az 
egészségklubot idősek számára. Havon-
ta egy szerdai nap volt, amikor találkoz-
tunk. Nemcsak elméleti előadást hall-
hattak az érdeklődők: megtanultunk új-
raéleszteni, sebet ellátni, helyesen vér-
nyomást mérni. Koleszterin és vércukor-
mérések is történtek. Tíz évvel ezelőtt a 
lányom születése végett hagytam abba 
a programot. Sajnos utánam nem vállal-
kozott senki a folytatásra, pedig az idős 
emberek nagyon szerették volna.

Akkor milyen szerepe volt Önnek a 
rendezvények megtartásában?

- Egy személyben voltam előadó és 
szervező. Az előadások témáját én állí-
tottam össze, figyelembe véve az idősek 
kérését – meséli lelkesen Gulyás Beáta, 
majd hozzáteszi, hogy rendkívül fontos-
nak tartja az egészség megőrzését, a 
betegségek megelőzését, ezért úgy 
gondolja, hogy alapvető és kiemelt 
figyelmet kell fordítani a prevencióra.

Mi a programsorozat célja? Mikor 

Szeretnék egy egészséges városban élni! Lányom a megelőzés tudatában nőjön fel, mert csak egészséges 
gyermekből lehet egészséges felnőtt – jelenti ki határozottan Gulyás Beáta, az Egészségklub megálmodója és 
életre hívója. A népszerű rendezvénysorozat néhány év szünet után hamarosan újraindul, színes előadá-
sokkal és érdekes programokkal.
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Szeretetet adtam és legtöbbször azt is kaptam vissza

Semmit sem tudtam Ácsról. Alig egy-két embert ismertem, 
ők is családtagok voltak. Hoczek Józsefné, Marika néni, aki ak-
kor az óvoda vezetője volt, meleg szívvel, szeretettel fogadott  
már az első találkozásunk alkalmával. Hálával gondolok rá, hi-
szen ő volt az első idegen ácsi ember, akivel kapcsolatba kerül-
tem. A mai napig sokszor eszembe jut, hogyan segített a neve-
lőtestület részévé válni, az óvodát és a települést megszeret-
ni, az embereket megismerni. Óvodapedagógusként és most 
vezetőként én is nagy hangsúlyt fektetek arra, hogy az új kollé-
gákat hasonló szeretettel fogadjam. Azt adom, amit kezdő-
ként én kaptam. Egy-két kivétellel sikerült is kialakítanom azt a 
fajta kötődést a kollégákban, ami engem a mai napig az óvo-
dához és a településhez köt. Az az egy-két alkalom pedig mai 
napig feldolgozásra vár a lelkemben, kudarcként élem meg.

Hogy milyennek látom a várost anno és most? Azt a hatal-
mas változást, ami végbement az elmúlt 34 év alatt, igazán 
csak az látja, aki mindkettőben benne élt. De ez a változás min-
denhol végbement, sőt sajnálatos tény, hogy a város a környék 
településeihez képest nagyon lemaradt, jócskán van mit tenni.

Jelen esetben inkább arról írnék, hogy milyen gondolatok 
voltak a fejemben, amikor ismeretlenként Ácsra költöztem. 
Mégpedig azért, mert az emberek közösséghez tartozni aka-
rásában, a városba költöző családok beilleszkedésének folya-
matában nagy változást látok.

-1990-ben, húsz éves fiatalként költöztem Ácsra. Jöttem, 
mert a férjemet ide kötötte a családja, valamint az az életfor-
ma, amiben felnőtt, és ami nem volt áthelyezhető egy másik 
településre. 

Az ácsi óvoda aktív közösségi szerepet vállal a településen, meg tudja szólítani nem csak a szülőket, hanem 
a város lakosságát, segítőkész polgárait, hiszen élete során csaknem mindenkiek volt, van és lesz köze az 
intézményhez. Az elmúlt időszakban számos eredmény született, tovább szépültek az óvodai telephelyek és 
sok értékes rendezvény, esemény is köthető az óvodához, melynek vezetője Héreginé Major Ilona évtizedek 
óta ácsi már, itt élnek a férjével, itt nőttek fel a gyerekei is és hűségesek maradtak a városhoz. Hogy mi adja a  
város vonzerejét, milyennek látja anno és most a települést, erről szólnak a következő sorok.

Széchenyi-díj
A� CS VA� ROS VALAMENNYI POLGA� RA NEVE� BEN

GRATULA� LUNK!



ÁCSI HÍREK

7

múlt öt évben az Óvoda közi épületben pályázati összegből 
már sikerült néhány dolgot felújítani, így arra törekedtem, 
hogy a költségvetésbe tervezett összeg inkább a Kinizsi utcai 
épület karbantartási, felújítási munkálataira legyen fordítva, 
hiszen fontos, hogy mindkét épületben hasonló körülménye-
ket tudjunk biztosítani a gyerekeknek. Így a költségvetési 
keretből főként a pénzásási óvoda fejlődött.

-Hány dolgozóval működnek, milyenek a tárgyi 
feltételek?

43 fő alkotja az óvoda dolgozóinak közösségét. Személyi 
feltételeink nagyon jók. Minden óvodai csoportunkban két 
óvodapedagógus dolgozik heti váltásban. Időszakosan, rövi-
debb időre helyettesíti egy pedagógiai asszisztens a hiányzó 
óvónő kollégát, de ő is főiskolai hallgató az óvodapedagógiai 
karon. Három pedagógiai asszisztensünk készül óvodapeda-
gógus pályára, hogy a nevelőtestületet erősítsék majd.  

Nevelést, oktatást közvetlenül segítő kollégáink szívvel-
lélekkel segítik a pedagógiai munkát és minden óvodán kívüli 
tevékenységben velük karöltve veszünk részt, egy csapatot 
alkotunk.

Hálás vagyok a sorsnak, hogy egy ilyen összetartó közösség 
tagja lehetek és büszkén képviselem őket, bármerre járok.

Tárgyi feltételeink biztosítják a színvonalas munkát és fo-
lyamatosan bővíteni tudjuk az igényeknek megfelelően. Kie-
melném, hogy az idei nevelési évben elérjük, hogy minden 
óvodai csoportban biztosított lesz a kollégák munkájához a 
notebook, így biztonsággal használhatjuk az OVPED rendszert 
az adminisztrációs feladatok elvégzéséhez.

-A pedagógus béremelés milyen visszhangra talált az 
intézményben?

-Nagyon vártuk már, hogy a pedagógus bérek végre tük-
rözzék azt a befektetett energiát, ami szükséges a napi felada-
tok elvégzése, a gyerekek fejlesztése, testi és lelki egészségé-
nek biztosítása érdekében. Most egy olyan arányú emelés 
történt, amit a kollégák valóban éreznek, és az is biztonságot 
nyújt, hogy láthatóak a bérek további emelésére tett lépések. 
Munkatársaim elégedettek és ennek megtartó ereje van az 
intézményben, hiszen a környékbeli óvodákhoz viszonyítva is 
szép összeget keresnek. Fontosnak tartom, hogy az erkölcsi 
elismerést, amit eddig is biztosítani tudtam, kísérje az anyagi 
elismerés is, hiszen mindenki nyugodtabban dolgozik, ha 
anyagi biztonságban tudhatja magát és családját.

-Egy jól működő intézmény életében mindig fontos, és 
elengedhetetlen, hogy a fenntartóval jó legyen a 
kapcsolat. Az óvoda fenntartója az önkormányzat, milyen 
a partnerség?

-Bátran kijelenthetem, hogy az óvoda és a fenntartó önkor-
mányzat kapcsolata az elmúlt időszakban töretlenül jól műkö-
dött. Szakmai önállóságunk semmiben nem csorbult, bátran 
fordulhattunk segítségért, nem kapunk elutasítást. Ezúton is 
köszönöm ezt.

Polgármester Úr legalább havonta egyszer látogatást tesz 
az intézmény mindkét épületében, a felújítások során pedig 
személyesen is felügyelte a munkafolyamatokat. Észrevétele-
imet megvizsgálta, és az anyagi lehetőségeket figyelembe vé-
ve támogatta is. Mindketten azt a szemléletet tartjuk köve-
tendőnek, hogy ami elkészül, az a lehetőségekhez képest a 
legjobb minőségben készüljön, az esetleges hibák pedig a le-
hető legrövidebb időn belül javításra kerüljenek. 

Az elmúlt évek tapasztalatai alapján bízom abban, hogy a 
következő évek történései bizonyítják majd, hogy az önkor-
mányzat tagjai nem a lakosság ellen, hanem értük cseleksze-
nek. A döntéseket az önkormányzat minden tagjának lelkiis-
merete szerint kell meghoznia, az ítélethozatal pedig hitem 
szerint nem marad el senkinél sem. Ha mindenki lelkiismere-
tesen, tisztességesen teszi a saját dolgát, akkor csak jó ered-
mény születhet. Én teszem a dolgom továbbra is és tisztelet-
tel, megértéssel fordulok az emberek felé. 

Először is igyekeztem mindenkire odafigyelni, akivel bár-
milyen okból találkoztam, beszéltem. Értő figyelemmel for-
dultam az emberekhez, hiszen meg akartam ismerni őket. 
Figyeltem a helyi szokásokat és próbáltam minél gyorsabban a 
közösség hasznos tagja lenni. Hoztam új ötleteket, de tanul-
tam a helyi emberektől, elfogadtam a közösség kialakult szo-
kásait. Tiszteltem és ma is tisztelem az embereket. Mindenki-
nek előre köszöntem (és még ma is ezt teszem), hiszen az volt 
a gondolatom, hogy akit én nem ismerek, az még ismerhet en-
gem, tudja, kinek a felesége vagyok, ismeri a férjem családját. 
Mosolyogtam és bizony mosolyt kaptam viszonzásul. Szerete-
tet adtam és legtöbbször azt is kaptam vissza. Igaz, mostanság 
nehezebb ezt az utat járni, de így 54 évesen már nem szeret-
nék változtatni ezen. Vagy inkább nem tudnék. Nagyon sok jó 
ember él itt Ácson és bizony megtalálnak, megtaláljuk egy-
mást. Ebben őszintén hiszek. 

-Hogyan lehet építeni, megtartani ma egy közösséget, 
megszólítani az embereket egy jó ügy érdekében?

-Közösséget, csapatot építeni csak úgy lehet, ha megvan az 
emberek közötti maximális tisztelet, az egymás elfogadására 
törekvés és nem utolsó sorban a közösen kijelölt cél. A közös 
célhoz vezető úton én szeretem a kollégákat segíteni abban, 
hogy rátaláljanak arra, amiben a legerősebbek, ezért legin-
kább segíteni tudják a csapatot a cél elérésében. Viccesen azt 
szoktam mondani, „röptetem” őket.

43 nő dolgozik az óvodában. Hazudnék, ha azt mondanám, 
könnyű feladat belőlük közösséget formálni. (mint egy zsák 
bolha) Főleg, azért, mert folyamatosan változik a csapat össze-
tétele, és persze mindenkihez más út vezet. De én keresem és 
többnyire meg is találom az emberekhez az utat. Minden kol-
légát úgy szeretek, ahogyan van. Nem akarom megváltoztatni 
őket, inkább megkeresem azt a területet, ahol a csapatot erő-
síteni tudja. Persze azt elvárom, hogy a cél ugyanaz legyen. És 
ez a cél a GYEREKEK MINDENEK FELETT ÁLLÓ ÉRDEKE. Az ácsi 
gyerekek harmonikus személyiségfejlődése. És ehhez nem 
elég az óvoda épületén belül tevékenykedni, ki kell lépni az 
óvoda ajtaján és meg kell mutatni a családoknak a város által 
felajánlott lehetőségeket. Ezért tartom nagyon fontosnak, 
hogy a település intézményeivel, civil szervezeteivel, egy-egy 
segítőkész csapattal nagyon jó kapcsolatot tartsunk fenn. Így 
történt ez legutóbb az óvoda udvar felújításakor is, ahol egy 
nagyon jó közösség alakult ki egy szép és hasznos cél érdeké-
ben, ahol mi, az óvoda dolgozói aktívan álltunk  az ötletgazdák 
mellé.

Szót kell ejtenem arról is, hogy az óvoda Szülői Szervezete 
folyamatos, aktív munkával segíti feladataink megoldását. A 
velük együtt az óvoda alapítványain összegyűjtött pénzösszeg 
olyan lehetőségeket biztosít, amit a költségvetésből már nem 
tudunk vállalni.

-Mit tervez az óvoda erre az évre és milyennek ígérkezik 
a költségvetés?

Nagy tervekkel indultunk a 2024-es évben. Végre megvaló-
sulni látszik az Óvoda közi épület teljes felújítása, és ami még 
fontosabb, az óvodai férőhelyek számának bővítése. Sokszor, 
sok helyen beszéltem már arról az elnyert TOP Plusz pályázat-
ról, melynek összege egy elkülönített számlán várja, hogy fel-
használjuk. Ami akadályozta a pályázati összeg felhasználását, 
az a bölcsődei férőhelyek bővítésére kiírt pályázat sikertelen-
sége. De most megoldódni látszik ez az akadály, így az idei év-
ben szabad utat kap a felújítás, majd ezt követően az óvoda-
bővítés. Nagy szükség van a férőhelyek bővítésére, mert jelen-
leg minden csoportunk nagyon magas (26-28 fő) létszámmal 
működik, és még így sem tudunk minden óvodába beíratott 
gyermeknek ellátást biztosítani.

A 2024. évi költségvetés az előző évekhez hasonlóan bizto-
sítja az intézmény magas színvonalú működését. Minden év-
ben tervezünk az alap feladatok ellátásán túl felújítási, állag-
megóvási munkálatokra felhasználható keretet, ami év köz-
ben, főként a nyári időszakban megvalósításra is kerül. Az el-



amelyek hosszú évek óta okoztak már 
problémát. Természetesen van még mit 
tenni ebben az évben is, igyekszünk ha-
ladni ezen a téren tovább a lehetősé-
geink alapján.

Fontosnak tartjuk, hogy intézmé-
nyünk a város sokszínű adottságaival, 
történelmi múltjával, hagyományaival és 
természeti értékeivel az ide látogatókat 
és a helyi városlakókat is megismertesse. 
Célunk, hogy Ács városában a Bartók 
Béla Művelődési Ház, Könyvtár és Városi 
Sportcsarnok tevékenységével megfe-
leljen a lakosság elvárásainak, és mind-
ehhez biztosítsa a megfelelő színvonalú 
információt, kulturális és sport progra-
mokat. Számos pozitív visszajelzés, biz-
tatás érkezik a lakosság részéről, aminek 
rendkívül örülünk. Emellett országos 
szakmai körökben is számontartják in-
tézményünket. Ennek eklatáns példája 
az év eleji szakmai program is, amelynek 
mi lehettünk a házigazdája. Hosszú tá-
von szeretnénk, ha a térségben is meg-
határozó szerepet tölthetnénk be a 
közművelődés tekintetében. A helyi 
lakosság – kölönös tekintettel a fiata-
lokra – bevonása a kultúraközvetítésbe 
az egyik legnagyobb feladat, ami előt-
tünk áll. Ez a folyamat már elindult és jó 
pár ötletünk van a cél eléréséhez.

A jövőben is azon fogunk dolgozni, 
hogy megfeleljünk az elvárásoknak és 
magas színvonalon szolgáljuk ki az itt és 
a környéken élők igényeit.

Végezetül szeretném intézmény-
vezetőként megköszönni az önkor-
mányzatnak, a polgármesternek, a 
képviselő-testületnek, valamint a vá-
rosüzemeltetésnek a megfelelő gaz-
dasági és szakmai háttér biztosítását 
és a konstruktív munkát. Emellett kü-
lön köszönöm a helyi civil szerveze-
teknek, partnereknek az egész éves 
segítő szándékát és a közös munkát. 
Kiemelt köszönettel tartozom a kollé-
gáimnak, az intézményünk dolgozói-
nak, akik azon fáradoznak, hogy elér-
jük a céljainkat, valamint hálás vagyok, 
hálásak vagyunk mindazoknak, akik 
részt vesznek a programjainkon.

Köszönjük Ács!

ramokon. Ezúttal is voltak új kezdemé-
nyezések, például a halloween, amelyre 
nem csak Ácsról, hanem a környező te-
lepülésekről is érkeztek. Egyébként is 
sokan vettek részt a rendezvényeinken 
Komáromból, Tatáról, Nagyigmándról, 
Bábolna, Bana településekről is.

Természetesen segítettük az önkor-
mányzat és az ácsi intézmények esemé-
nyeit is. Nem csak a technikai hátteret 
biztosítottuk ilyenkor, hanem gyakran az 
előkészületekbe és a lebonyolításban is 
közreműködünk.

Mind a sportcsarnokban, mind a 
könyvtárban komoly élet folyik. Szeren-
csére a sportolni vágyókat 2023-ban is ki 
tudtuk szolgálni, amellett, hogy a Kinizsi 
SC felnőtt és utánpótlás csapatai rend-
szeresen a csarnokban készülnek. Kör-
zeti, regionális és országos sportesemé-
nyeket is gyakran fogadtunk különböző 
sportágakban.

A könyvtárban is pezsgő élet folyt a 
2023-as évben. Ismeretterjesztő előa-
dássorozatokkal olyan mély témákat is 
boncolgattunk, mint például párkapcso-
lati kérdések, önismeret vagy éppen a 
gyász feldolgozása. Ezek szervezése 
egyrészt egy közművelődési intézmény-
nek feladata is, másrészt változó szintű 
igény mutatkozik rá. Vannak népszerű és 
kevésbé népszerű témák, de rendkí-vül 
fontosnak tartjuk ilyen lehetőségek 
biztosítását a lakosság számára. Külön 
kiemelném, hogy több előadást ácsi 
vagy Ácshoz köthető szakemberek tar-
tottak. A könyvtár keretében működik a 
zenebölcsi, a társasjáték klub, az ebből 
kinőtt szerepjáték klub és rendszeres 
papírszínházi előadások és könyvtár-
ismereti foglalkozások is zajlanak. Szám 
szerint a könyvtárban 86 eseményünk 
volt 2023-ban, amelyen közel 3000 láto-
gató vett részt. A könyv állományunk 
rendszeresen frissül, kollégáink igye-
keznek minden újdonságot beszerezni 
az olvasói igények alapján.

Az előző évekhez képest kisebb mér-
tékű eszközfejlesztést tudtunk megva-
lósítani, de szerettünk volna feszes gaz-
dálkodást folytatni. Azonban sok olyan 
karbantartási munkát végeztünk el, 

Az Ácsi Bartók Béla Művelődési Ház, 
Könyvtár és Városi Sportcsarnok mint a 
város közművelődési intézménye min-
den évben beszámol az előző évben vég-
zett szakmai munkáról a városvezetés-
nek. Az intézményvezetői beszámolót 
nemrég fogadta el a képviselő-testület, 
akik egyben meg is köszönték a munkán-
kat. Fontosnak tartom az intézmény és 
az önkormányzat közötti jó kapcsolatot, 
és büszke vagyok az intézményünk dol-
gozóira, akikkel ilyen színvonalas és 
eredményes munkát tudunk végezni. 
Azonban az elért eredményeinket nem 
csak magunknak köszönhetjük, hiszen a 
város lakossága, a közösség aktivitása 
nélkül nem lehetnénk ilyen sikeresek. 
Úgy gondoltam, hogy – habár a teljes be-
számolót nem tudjuk leközölni az újság-
ban terjedelmi okok miatt – néhány gon-
dolatot megosztanék a lakóközösség-
gel, hogy aki kíváncsi rá, közelebbi képet 
kaphasson az intézményünkben folyó 
munkáról.

A 2023-as év szakmai alapját a 2022-
es évben elvégzett munka adta meg. A 
közösségek éve jegyében elért eredmé-
nyeink főleg a civilek bevonását illetően 
kifejtették hatásukat a 2023-as évre. 
Sikerült az alvó szervezeteket felébresz-
teni és a meglévőket több mindenbe be-
vonni, ösztönözni és segíteni a munká-
jukat. Tovább fejlesztettük BRTK Önkén-
tes Klubot is, immáron két éves a Társas-
játék Klub, amiből egy új közösség kezd 
formálódni, akik a szerepjátékokkal fog-
lalkoznak. Továbbra is jó kapcsolatot 
ápolunk valamennyi civil szervezettel, 
csoporttal.

Egy művelődési ház életében nem 
csak azok a programok számítanak, ame-
lyeket közvetlenül szervezünk, hanem a 
település kulturális életében való aktív 
részvétel, különböző kezdeményezések 
felkarolása, szakmai segítségnyújtás és a 
házban működő közösségek minden-
napjai is fontos részét képezi a munkán-
knak.

Az év során több mint 150 programot 
szerveztünk, vagy nyújtottunk szakmai 
segítséget és több mint 11000-en vettek 
részt éves viszonylatban ezeken a prog-
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Több mint százötven program zajlott a tavalyi évben
Balogh	Attila
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Szeretettel gondolok minden A� cson élő lakosra
Beszélgetés Lentulai Attila Esperes U� rral

„Emeljük Jézushoz szemünk: jön már királyi győztesünk!”

taljuk, hogy a gonoszság erői továbbra is 
igen ügyesen és hatékonyan dolgoznak. 
Úgy véljük, annyi megjavulni való bűnös 
ember van! Sőt, ha magunkba nézünk 
őszintén, még azt is felfedezhetjük, 
hogy önmagunkban is sok kivetnivalót 
találunk.

Mi a legnagyszerűbb a húsvétban? Az, 
hogy ezzel a földre hajtott arccal nem 
törődve, a hír csak hirdettetik, az angyal 
csak beszél és beszél, az öröm csak ter-
jed, a lélek csak pezsdül, és az egész szét-
feszíti azt a kört, amit földre hajtott arc-
cal látunk. Ezen nincs mit csodálkozni! 
Hiszen az Úr Isten eleve a világ keretei 
felett van. Az ő Fia, Jézus, emberként is a 
világ keretei feletti hatalmat hordozott. 
Feltámadásával pedig egyértelműen im-
már az „odafelvaló”, a megdicsőült lét-
ben van. Puszta jelenléte szétfeszíti a 
földi kereteket. A húsvét pedig éppen 
ezt akarja a szívünkbe ültetni: több a 
valóság, több az élet, mint amit a földön 
látunk.

Ha tehát igazán a húsvét életörömé-
ben szeretnénk élni, emeljük fel arcun-
kat, lelkünket! Lássuk a feltámadott 
Urat, általa a földi élet korlátainak („bör-
tönének”) leomlását! Jézus győzött a ha-
lál felett! Ebben a győzelemben minket 
is részesíteni akar. Már itt a földön, új 
reményre és életre támaszt. S a földi 
életet is az örök élet egészébe emeli. 
Legfeljebb azért hajtsuk meg a fejünket, 
hogy, hódoljunk a királyi győztes előtt! 
Már nem fél a szívem a földre nézni, a 
föld porából vett embert látni, sőt 
„Nincs már szívem félelmére nézni sírom 
fenekére, Mert látom Jézus példájából: 
mi lehet a holtak porából! Szűnjetek 
meg, kétségeim; változzatok, félelmeim, 
reménységgé s örömökké, mert nem 
alszom el örökké!”

tük az angyalok – és mégis a földre haj-
tották orcájukat. Ez talán a reménytelen-
ség kifejezése. Nem tudjuk, nem merjük 
elhinni, hogy valami jó is történhet, va-
lami örömet is hallhatunk, valami nem 
úgy történik, ahogyan elképzeljük.

Húsvét lényege pedig éppen az, hogy 
olyan történik, amit nem várunk, nem re-
mélünk, nem is hiszünk. Nem azért, mert 
nem hallottunk róla. Jézus megmondta 
előre, hogy így lesz. De nem tudta ez a hír 
reménnyel áttörni az egykori hallgatók 
szívét sem. S bizonnyal a mai szívek is 
gyakran megkeményednek a hír halla-
tán: nem a halálé az utolsó szó! Az élet 
győz: Krisztus feltámadott!

Az egész húsvét nem „illik bele” abba, 
amit földre hajtott arccal látunk. Feltá-
madás!? De nekünk halottaink vannak, 
elvesztett szeretteink. Békesség nék-
tek!? De bennünk és körülöttünk annyi 
zaklatottság van, a világban annyi békét-
lenség, sőt kifejezetten háborúk dúlnak. 
Krisztus legyőzte a bűnt!? De azt tapasz-

A húsvét örömteli történetében van 
egy mondat, amely az üres sírnál álló 
asszonyokat ábrázolja:

„A földre hajtották orcájukat.” Vala-
hogy nem illik ez a húsvét nagy örömé-
hez. Hiszen mosoly, vidámság, túláradó 
öröm illik a feltámadás híréhez. Mégis 
nagyon elgondolkodtató ez a jelenet. Hi-
szen nemcsak azokat az egykori asszo-
nyokat jellemezte, hanem sokszor min-
ket is. Minket, keresztyéneket, akik lehaj-
tott fejjel, földre szegezett tekintettel, 
szinte reménytelenül élünk, mintha nem 
is lenne hitünk. De jellemzi ez a modern, 
21. századi embert is, aki egyenesen el is 
felejtett másként tájékozódni, és csak a 
földi dolgokat látja. Nemcsak Istent és a 
földön túli valóságot, de eszméket, 
értékeket, lelki dolgokat sem látnak 
sokan maguk előtt.

Ezért aztán nagyon nehéz is ezt a „be-
szűkült látókört” kitágítani. Az egykori 
asszonyok látták az üres sírt, hallották az 
üzenetet: „feltámadott”, ott álltak előt-

Gerecsei	Zsolt	református	lelkipásztor

Az aktív lelkészi éveket aktív nyugdíjas évek váltották Lentulai Attila lelkipásztor életében. Városunk köz-
tiszteletben álló tagja szeretettel gondol az itt végzett szolgálatára, s az itt élő emberekre, akik szintén szívük-
be zárták a kedves Tiszteletes Urat. S bár manapság nem Ácson lakik, a helyi orgona rendszeresen felzendül 
kezei nyomán, hirdetve a hit és a szeretet szépségét. 

E két dolog mindig, de Húsvét környékén különösen fontos az emberek életében.
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Egy cég bemutatkozik

kellemetlenségekkel kapcsolatos meg-
értésüket, segítségüket. Törekedni fo-
gunk arra, hogy a településsel, annak 
mindenkori vezetésével jó, partneri kap-
csolatot tartsunk fel és lehetőségeink 
szerint támogassuk a város életét. 

kunk szerint egy modern, esztétikus, a 
település megjelenését építő székhe-
lyet alakítunk ki. A munkálatok a csapa-
dékos tél miatt megcsúsztak, de bízunk 
benne, hogy nyár elejére teljesen befeje-
ződnek. Ezúton szeretnénk megköszön-
ni az ácsiak türelmét, az építkezéssel járó 

Ács város szívében, a Posta közzel 
szemben tavaly nyáron elkezdődött 
építkezés sokak érdeklődését felkelt-
hette. E rövid cikk keretén belül szeret-
nénk tájékoztatást adni és röviden be-
mutatni egy vállalkozást, amely Ácsra 
költözve a településünkön szeretné te-
vékenységét folytatni a jövőben, ezzel 
munkalehetőséget biztosítani, a telepü-
lés ismertségét növelni, és ahol lehet, 
segíteni Ács városát. A hamarosan az in-
gatlanba költöző Aliter-P Kft. három ma-
gyar magánszemély által tulajdonolt vál-
lalkozás, amely a világ egyik legnagyobb, 
több mint 100 országában piacvezető, 
állattartás-technológiával foglakozó, 
német Big Dutchman vállalat magyaror-
szági képviseletét látja el a hazai sertés-
tartás területén, immár 25 éve. 

A már korábban a cég által megvásá-
rolt ingatlanon található épület teljeskö-
rű felújításon esik át, amely a cég irodá-
inak, bemutatótermének és raktárának 
ad majd helyet. Az építkezéssel érintett 
területet összevonjuk a szomszédos te-
lekkel, mely korábban piacként volt is-
mert. A parkosítást követően szándé-

Dr.	Varga	Péter	ügyvezető
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Benyújtotta környezethasználati engedélykérelmét
az ácsi katódanyag-gyár beruházója

Kérdésre elhangzott: a telep északke-
leti részén külön levegőszétválasztó 
üzem épül, amely oxigént, nitrogént és 
argont állít elő. Ez nem a BAMO-hoz tar-
tozik, hanem egy másik, nemzetközi cég-
hez. Erről rövidesen bővebb információt 
is szolgáltatnak a felek.

Fülöp Ferenc hozzátette: a katasztró-
favédelem kifejezett elvárása volt, hogy 
a BAMO gyűjtse és tisztítsa meg az eső-
vizet a létesítmény területén. A cég ezt 
megteszi, még úgy is, hogy ez sem tech-
nológiai, sem jogi szempontból nem len-
ne kötelező. 100 ezer négyzetméteren 
gyűjtik majd tehát az esővizet, az épü-
letről, útról, járdáról egyaránt. Az ülésen 
elhangzott: ezt a lépést helyiek is üdvöz-
lik, bizalomépítő lépésként értékelik.

Fülöp Ferenc elmondta: az üzem te-
rülete nem esik vízbázis védőövezetébe 
és működése a helyi talajra, a felszín alat-
ti vízre semmilyen hatással sem lesz. A 
felszín alatti víz állapotát 12 monitoring 
kút segítségével figyelik, ezekből rend-
szeresen, akkreditált módon vesznek 
majd talajvízmintát, melyet akkreditált 
laboratóriummal meg is vizsgáltatnak.

A munkabizottság tagjai közül töb-
ben hangsúlyozták: az ülepedő por vizs-
gálatára is lenne helyi igény, a lakosságot 
az nyugtatná meg, ha ezt a BAMO-tól 
független cég végezné.

Szentirmai István, Ács polgármestere 
hangsúlyozta: a helyi monitoringrend-
szer ügyét az ácsi képviselő-testület 
napirendre veszi következő ülésén.

Szintén helyi felvetésre Fülöp Ferenc 
megerősítette: 

A cég támogatja, hogy nyílt 
napokat tartson az építkezés ideje 

alatt, előzetes regisztrációt 
követően.

Júniusban lehet építési engedélye a 
beruházásnak, onnantól akár hetente is 
kijelölhető egy-egy nap és azon belül pár 
olyan óra, amikor az érdeklődőket tudják 
fogadni.

Kérdésre a közkapcsolati igazgató el-
mondta: márciusban választja ki a pro-
jekt fővállalkozóját a BAMO, és figyel-
mébe fogja ajánlani a helyi cégeket. 
Számos vállalkozás már a BAMO-nál is 
jelentkezett.

Az építkezés területéről kitermelt 
humusz kapcsán pedig Fülöp Ferenc el-
mondta: továbbra is nyitottak a felesleg 
értékesítésére, ám a földvédelmi járulé-
kot, amely 250 forint köbméterenként, 
meg kell fizetniük a vásárlóknak és a 
szállításról is gondoskodniuk kell. Az Ácsi 
Hírekben már megjelent a kapcsolódó 
felhívás, minimum 10 tonna mennyiség-
re lehet jelentkezni.

Megtartotta márciusi ülését az ácsi 
katódanyaggyár-beruházás kapcsán 
létrehozott munkabizottság. A testület 
tagja többek között az ácsi polgármes-
ter, több képviselő, a környező települé-
sek polgármesterei, a helyi civil szerve-
zetek képviselői, valamint az Ácson 1,3 
milliárd eurós beruházással katódanyag-
gyárat építő BAMO Technology Hungary 
Kft. is. Az ülésen a vállalat képviselője 
tájékoztatást adott a projekt jelenlegi 
állásáról, valamint válaszolt az elmúlt 
hetekben felmerült kérdésekre.

Fülöp Ferenc, a Bamo Technology 
Hungary Kft. közkapcsolati igazgatója 
azzal kezdte tájékoztatóját, hogy febru-
ár 13-án lezárult a beruházás területén 
az archeológiai feltárás. A Magyar Nem-
zeti Múzeum régészei egy Árpád-kori 
falu nyomait találták meg, összesen 11 
házzal – ez a 4. legnagyobb hasonló lelet 
Magyarországon.

A település XI.-XII. századi lehet. A 
szakemberek minden leletet elszállítot-
tak és még legalább egy éven keresztül 
fogják vizsgálni azokat. Ezt követően a 
Tatai Múzeumba kerülnek a leletek, in-
nen pedig kikérhetők majd egy ácsi be-
mutató tárlathoz is.

A projekt 2023 decemberében meg-
kapta az előzetes építési engedélyt, így a 
területen megkezdődött a földmunka 
és egy csarnoképület mélyalapozása, 41 
ezer négyzetméteren. A cég március 1-
jén benyújtotta környezethasználati en-
gedélykérelmét is a Komárom-Eszter-
gom Vármegyei Kormányhivatalhoz. Ez 
az engedély a feltétele a teljes építési 
engedély kérvényezésének. A környe-
zethasználati engedélykérelem részle-
teit Fülöp Ferenc foglalta össze a munka-
bizottság tagjainak. Az engedélykére-
lemnek – az iparági gyakorlattól eltérő-
en – nincs titkosított része, a főanyag 
több mint 200 oldal terjedelmű.

A közkapcsolati igazgató kérdésre új-
ra ismertette a gyártási folyamatot, 
hangsúlyozva: az akkumulátor-gyártás 
és a katódanyag-gyártás két teljesen 
különböző gyártási folyamat. Alapvető-
en mások a bemenő és kimenő anyagok 
és a felhasznált technológia is. A katód-
anyag előállításához kétféle alapanyag-
ra van szükség, a lítiumsóra, illetve a pre-
kurzorra, ami egyfajta homogén fémhid-
roxid, a fémrácsban nikkel, mangán és 
kobalt atomokkal.

A jelenleg hatályos magyar jogszabá-
lyok szerint a nikkel, mangán és kobalt 
keveréke, az NMC nem számít veszélyes 
anyagnak. Ettől függetlenül Ácson a le-

hető legnagyobb körültekintéssel keze-
lik majd a teljes munkafolyamat során. A 
lítiumsó pedig veszélyes anyag besoro-
lásban van, ezért kezelése a jogszabá-
lyok által előírt óvatossággal történik.

A fejlett folyamattervezésnek és 
technológiának köszönhetően a 

katódanyag-gyártás biztonságos és 
kockázatmentes.

Az anyagokat zárt láncban, biztonsá-
gos környezetben, szigorú biztonsági 
előírásoknak megfelelve kezeli, szállítja, 
tárolja és használja fel a BAMO.

Az anyagok rakodása, mozgatása au-
tomatizáltan, vezető nélküli targoncák-
kal történik, emberekkel nem érintkez-
ve. A zsákokat daruval emelik a három-
szintes gyártósor tetején található tartá-
lyokba, ezután történik meg az anyagok 
többszöri keverése, aprítása, illetve 
összesütése. Az anyagot kerámiatál-
cákra helyezve elektromos kemencén 
engedik át, majd mossák, víztelenítik és 
szárítják.

A technológia egésze zárt, por nem 
lesz az üzemben. A helyiségekben nagy 
hatékonyságú porelszívást és porlevá-
lasztást alkalmaznak. Az elkészült ka-
tódanyag is kétrétegű big-bag zsákokba 
kerül, majd automata targoncával a rak-
tárépületbe viszik, ahonnan teherautó-
val szállítják el. 

A berendezésekből három lépcsőben 
szűrt levegő távozik, a létesítmény 33 
kéményén keresztül. A légkezelő rend-
szer háromkörös szűrésének első két kö-
re HEPA légszűrőt, a harmadik kör pedig 
egy vizes mosót tartalmaz. A szabadba 
jutó levegő így minden határértéket te-
kintve megfelel majd az előírásoknak, és 
csupán olyan kis részecskeméretben tar-
talmaz port, illetve prekurzort, katód-
anyagot, lítiumsót és ezek keverékét, 
hogy az anyagok azonnal diffundálnak a 
légkörben, nem ülepszenek le sehol. A 
berendezések hűtésére használt vízből 
juthat még a légkörbe vízgőz, ez azon-
ban nem érintkezik a gyártott anyagok-
kal, így egyáltalán nem szennyeződik. 
Fülöp Ferenc kérdésre hozzátette: 0,3 
mikronnyi részecskék formájában távo-
zik a kéményeken a kibocsátott anyag. A 
kibocsátott anyag mennyisége kapcsán 
egy számolt érték szerepel az engedély-
kérelemben, ennek várhatóan a negye-
de lesz a tényleges kibocsátás a közkap-
csolati igazgató szerint. 

A BAMO legfontosabb célja, hogy 
megfeleljen a folyamatosan 

szigorodó előírásoknak és a cég 
legalább 10 évvel előtte jár ezeknek a 

szabályoknak az alkalmazott 
technológiában.
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Tankerületi válasz
Tisztelt Ácsiak! Megérkezett a tankerület válasza az Ácsi Gárdonyi Géza Általános Iskolával kapcsolatban a közel-

múltban szárnyra kapott hírek kapcsán, s megnyugvással tölt el, hogy ebből világosan kiderül: az iskola működésében 
nem tapasztalható kirívó számú olyan eset, ami alapod adna ahhoz, ami a közbeszédben terjed, hogy nem megfelelő a 
fegyelem és a szakmai munka. Köszönöm a pedagógusaink elhivatottságát, remélem a város lakossága előtt is sikerült 
tisztázni, hogy iskolánk méltatlanul kapott negatív kritikákat. Mindig voltak és lesznek is kihágások, ezeket azonban 
az iskola vezetése megfelelően kezeli. Dr. Szentirmai István

polgármester

Vereckei Judit
Tankerületi igazgató

Ön a Tatabányai Tankerületi Központ (a továbbiakban: Tan-
kerületi Központ) fenntartásában lévő Ácsi Gárdonyi Géza Ál-
talános Iskolával (a továbbiakban: iskola vagy köznevelési in-
tézmény) kapcsolatban 2024. február 28. napján kért hivata-
los tájékoztatást a Tankerületi Központtól. Megkeresésének 
kézhezvételét követően felvettem a kapcsolatot a köznevelé-
si intézmény igazgatójával és részletes beszámolót kértem 
tőle az intézményi kötelezettségszegésekről és azok kezelé-
sének gyakorlatáról, továbbá a megelőzés érdekében a közne-
velési intézmény által foganatosított intézkedésekről. Az in-
tézményi tájékoztatásra is tekintettel az alábbi választ adom a 
megkeresésben feltett kérdésekre:

Az Ácsi Gárdonyi Géza Általános Iskola a 2023/2024. tanév-
ben 433 tanuló nevelési-oktatási feladatait látja el, és ahogy 
minden köznevelési intézményben, úgy ebben az iskolában is 
rendszeresen előfordulnak kisebb-nagyobb tanulói kötele-
zettségszegések. A kihágások túlnyomó többségének kezelé-
sére a köznevelési intézmény házirendjében foglalt fegyelme-
ző intézkedések – fokozatosság elvének betartásával – törté-
nő kiszabásával, súlyos és vétkes kötelezettségszegés esetén 
a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény (a továb-
biakban: Nkt.) 58. §-a szerinti, a nevelési-oktatási intézmények 
működéséről és a köznevelési intézmények névhasználatáról 
szóló 20/2012. (VIII. 31.) EMMI rendelet 53-60. §-aiban részle-
tezett fegyelmi eljárás lefolytatásával kerülhet sor.

Tekintettel arra, hogy az Nkt. 24. § (1) bekezdése alapján a 
köznevelési intézmények szakmai tekintetben önállók, az 
egyes kötelezettségszegésekkel kapcsolatos, házirendben és 
jogszabályban szabályozott fegyelmező intézkedések alkal-
mazása alapvetően a pedagógusok szakmai kompetenciájába 
tartozik. A köznevelési intézménynek nincs beszámolási köte-
lezettsége a házirendet sértő magatartásokról, a szaktanárok, 
osztályfőnökök, igazgató és a nevelőtestület által foganatosí-
tott fegyelmező intézkedésekről. 

Fegyelmi eljárás megindítása a 2023/2024. tanév első félé-
vében nem vált szükségessé, az egyéb fegyelmező intézke-
dések alkalmazására az előző félévhez hasonló gyakorisággal 
került sor, míg a jutalmazó intézkedések (dicséretek) száma 
2022/2023. máso-dik félévéhez képest jelentősen megnőtt. 
Az iskola arról szá-molt be, hogy a 2023/2024. tanév első 
félévében 25 alkalom-mal küldött esetjelzést vagy pedagógiai 
jellemzést az Ácsi Szo-ciális Alapszolgáltatási Központ Család- 
és Gyermekvédelmi Szolgálatnak és további 8 tájékoztatást a 
Komáromi Tám-Pont Család- és Gyermekjóléti Intézménynek.

A Tatabányai Tankerületi Központ felé a 2023/2024. tanév-
ben egyetlen panaszbejelentés került benyújtásra tanulók 
egymással szembeni, nem megfelelő magatartása miatt. A 
fenntartói vizsgálat ez esetben megállapította, hogy a közne-
velési intézmény eljárt a kötelezettségszegés feltárása és az 
arányos jogkövetkezmények alkalmazása érdekében, egyben 
felhívta az intézmény figyelmét a köznevelési intézményt láto-

gató gyermekek testi-lelki egészségének megőrzése érdeké-
ben szükséges és lehetséges intézkedések megtételére. A 
2023/2024. évben a Tankerületi Központhoz az iskolával 
szemben tanulói kötelezettségszegő, tanulótársakat sértő 
viselkedésformára hivatkozással nem nyújtottak be panaszt.

A polgármester úr megkeresésében hivatkozott esettel 
kapcsolatosan – a köznevelési intézmény által rendelkezésre 
bocsátott információk alapján – tájékoztatom, hogy 2024. év 
elején az intézmény egy tanulójával szemben három tanuló-
társa az elvárt viselkedést túllépő, agresszívnek tekinthető 
magatartást tanúsított. Az iskola az esetet egy abban nem 
érintett tanulótól történő tudomásszerzést követően hala-
déktalanul kivizsgálta, a tényállást felderítette, az érintette-
ket meghallgatta. A kivizsgálást követően sor került az érin-
tett gyermekek szüleivel történő kapcsolatfelvételre és a kö-
telezettségszegő tanulókkal szembeni fegyelmező intézke-
dések alkalmazására. A bántalmazásnak vélelmezett maga-
tartásról a köznevelési intézmény értesítette a gyermekvédel-
mi észlelő- és jelzőrendszer egyes szereplőit, és kezdeményez-
te intézkedésüket. Panaszbejelentés az esettel kapcsolatban 
a Tankerületi Központhoz nem érkezett.

A megelőző intézkedések tekintetében tájékoztatom, 
hogy a köznevelési intézmény Pedagógiai Programja részle-
tesen tartalmazza az iskola egészségnevelési feladatait és te-
vékenységformáit, melynek megvalósításában a pedagóguso-
kon kívül a gyermekvédelmi észlelő- és jelzőrendszer egyéb 
szereplői is szükség szerint bevonásra kerülnek. Rendszeres 
foglalkozásokat tartanak az iskolaegészségügyi szakemberek 
(védőnők) és az iskolai szociális munkás. Az iskolapszichológus 
szükség szerint tart egyéni vagy csoportos foglalkozásokat. Az 
iskola egészségnevelési programja keretében a rendőrség al-
kalmazottai tartanak a tanulóknak felvilágosító előadásokat. 
A Házirendben foglaltak érvényre juttatásában továbbá nagy 
segítséget nyújt a köznevelési intézményben szolgálatot tel-
jesítő iskolaőr.

Meglátásom szerint az Ácsi Gárdonyi Géza Általános Is-
kolában folyó szakmai munka színvonalában a korábbi 
évekhez képest romlás nem tapasztalható, a lemorzsoló-
dással veszélyeztetett tanulók száma például a korábbi 
évekhez képest jelentős mértékben csökkent. Az iskola 
vezetése és az ott dolgozó pedagógusok és egyéb foglal-
koztatottak minden, a rendelkezésükre álló eszközök mel-
lett lehetséges intézkedést megtesznek a házirend betar-
tatása tanulók közötti verbális és fizikai agresszió, vala-
mint az egyéb kötelezettségszegő magatartások megelő-
zése és az ilyen magatartásokról történő tudomásszerzés 
esetén az arányos, ugyanakkor visszatartó erővel bíró 
intézkedések alkalmazása érdekében.

Reményeim szerint a fentiekben vázolt, köznevelési intéz-
mény által foganatosított prevenciós intézkedések tovább 
növelik a tanulók kötelezettségszegő magatartással szembe-
ni tudatosságát, és a jövőben nem vagy jóval kevesebb gyako-
risággal fordul majd elő Ács város polgárai és a polgármester 
úr érdeklődésére számot tartó eset a köznevelési intézmény-
ben.

Tatabánya, 2024. március 19.
Tisztelettel:

Az iskola polgármester úr megkeresésére tekintettel a 
Tankerületi Központ részére nyújtott tájékoztatása alapján 
azonban álláspontom szerint az Ácsi Gárdonyi Géza Általá-
nos Iskolában az egyéb, Tankerületi Központ fenntartásá-
ban álló intézményhez képest nem kirívóan nagy a kötele-
zettségszegések száma és súlya. 

Tisztelt Polgármester Úr!
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JO� TE� KONYSA� GI E M Z A�J L E B L																																																																																																																									Szűcs	Erika

valósulni: az iskola és az óvoda szülői 
szervezete, a sok segítő szülő, Ács Város 
Önkormányzata, Balogh Attila, Markó 
Reni és csapata, Green Csónakház ( Kele-
men Attila ). Köszönöm mindenkinek a 
rengeteg támogatást, a tomboladíj fel-
ajánlásokat, de a legnagyobb köszönet 
azt a maroknyi csapatot illeti, akik évek 
óta mindig mellettem vannak és minden 
szervezésben segítséget nyújtanak, 
szerveznek, felajánlásokat kérnek, pa-
kolnak és elpakolnak, sürögnek-forog-
nak. Lányok, fiúk! KÖSZÖNÖM!

Találkozzunk jövőre ismét! 

kitettek magukért, rendkívül színvona-
las megnyitó műsort láthattunk! A jel-
mezversenyen ezúttal is díjaztuk a leg-
jobb női, férfi, páros és csoportos jelme-
zeket, így díjazott lett a lefejezett meny-
asszony, Hókuszpók, Asterix és Obelix és 
a viking hajós csapat is. A különdíjat az 
Emojik csapata és a Hippik érdemelték 
ki, akik rengeteget dolgoztak a jelmezek 
kiegészítőjén. Évről évre egyre többen 
mutatják meg kreativitásukat, és egyre 
ötletesebb jelmezeket láthatunk, ferge-
teges hangulatban. Nagyon sok ember-
nek kell köszönetet mondanom azért, 
hogy ez a rendezvény idén is meg tudott 

Idén immár negyedik alkalommal ke-
rült megrendezésre a már hagyomá-
nyossá vált jótékonysági felnőtt jelmez-
bál. A rendezvény ezúttal is szülői össze-
fogásból valósult meg. Az Ácsi Gárdonyi 
Géza Általános Iskola és az Ácsi Bóbita 
Óvoda szülői szervezeteinek közös szer-
vezésének célja évről évre e két intéz-
ménybe járó gyerekek támogatása. A 
jelmezbál batyus jellegű, a belépőjegyek 
és a tombola vásárlásából befolyt összeg 
idén 1.350.000 Ft lett, amelyen az iskola 
és az óvoda fele-fele arányban osztozik. 

Az est ritmikus gimnasztika és táncos 
produkciókkal indult. A gyerekek nagyon 

Polgármesterként köszönöm Szűcs Erikának és csapatának az áldozatos munkáját! Dr. Szentirmai István
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„Farsangi fánk, pufóka, teremben áll a móka”

saik előtt mutatták be produkcióikat. 
Farsangnak megfelelően volt minden, 
mi leleményes elmében megszülethet,  
táncos-zenés, verses előadás és persze 
ötletesnél ötletesebb jelmezek. Miután 
minden osztály megmutatta magát a 
színpadon, egy közös tánccal búcsúztak 
és visszavonultak a saját termükbe. Ott 
természetesen tovább folytatódott a 
kellemes délután. A jókedvről a tanító 
nénik ötletes játékai gondoskodtak. Sok 
osztályban, hála a szülők segítségének, 
finom sütik, üdítők és izgalmas tombola 
sorsolás tette még emlékezetesebbé 
ezt a délutánt. A kicsik mulatsága a ta-
nítási idő végéig tartott. 

A felső tagozatosok számára 2 óra-
kor vette  kezdetét  a farsang. A délután 
első programja a jelmezesek felvonulá-
sa és a táncos műsorok bemutatása volt. 
Nagy örömünkre nagyon színvonalas 
produkciókat láthattunk. Az előadások 
értékét növelte, hogy a legtöbb osztály-
önállóan, külső segítség nélkül készült 
fel a báli műsorra.

Iskolánkban minden tanévben a far-

A farsang hossza évről-évre változik, 
mivel zárónapja a húsvét időpontjához 
kötődik. Vízkereszttől (január 6.) a hús-
vétot megelőző 40 napos nagyböjt kez-
detéig, azaz hamvazószerdáig tart.

Farsang a tavaszvárás pogánykori, 
igen változatos képet mutató ünnepei-
ből nőtt ki, gyakorlatilag a zajos mulato-
zás, a tréfacsinálás, bolondozás, eszem-
iszom és az advent lezárulásával.

Magyarországon, a gyerekek nagy 
örömére szintén minden évben megren-
dezésre kerül a farsang, amikor külön-
böző jelmezekbe öltöznek be a kicsik. 
Ilyenkor álltalában mindenki hoz süte-
ményeket, üdítőt és táncos mulatság ve-
szi kezdetét. Életre kel számtalan mese 
vagy filmhős, de ma már csak a képzelet 
szab határt, hogy milyen jelmezbe öltöz-
teti szülő a gyermekét.

2024. február 16-án a farsangi bálo-
zóktól zengett iskolánk aulája. Az idei 
tanévben egy napon mulattak kicsik és 
nagyok.

Először iskolánk alsós tanulói vették 
birokba az aulát és szüleik, tanáraik, tár-

Fülöp	Mónika	és	Büki	–	Kardos	Anita	DÖK	-ot	segítő	pedagógusok

sangi bálon választjuk meg a bálkirálynőt 
és a bálkirályt. A kitüntető címért min-
den osztály egy-egy jelöltet indított. Rég 
nem volt olyan szoros a szavazás ered-
ménye, mint az idei tanévben. Végül 
2024-ben Istella Boglárka 8.b és Rácz 
Hunor 8.c osztályos tanulók kapták a 
megtisztelő címet. 

A fergeteges délután záróakkordja-
ként következett a tánc, az igazi mulat-
ság, ahol a gyerekek már tét nélkül, bol-
dogan és kipirult arccal mulathatták át a 
délutánt.

Közben a büfében is fogytak a szend-
vicsek, üdítők és a sütik is, melyeket a 
nyolcadik osztályosok és szüleik készí-
tettek. A bevételből a végzős osztályok 
ballagási kiadásaikat tudják csökkenteni. 
A délután folyamán minden tanuló izga-
tottan várta a tombolasorsolást. Hála a 
szülők és pedagógusok felajánlásának 
rengeteg tombolatárgy talált gazdára. A 
jó hangulatról Kerékgyártó Gábor, isko-
lánk volt tanulója gondoskodott, amit 
ezúton is köszönünk.
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Rendelési idő változás

Tisztelt Ácsi Lakosok!

2024. március 1. napjától az I. számú fogászati körzet, Dr. Juhász Orsolya Virág 
doktornő rendelési ideje az alábbiak szerint változik:

Hérfő:         8.00 – 14.00
Kedd: 8.00 – 14.00
Szerda: 8.00 – 14.00
Csütörtök: 12.00 – 18.00
Péntek: 8.00 – 12.00

Bejelentkezni, rendelési időben az alábbi telefonszámon lehetséges: 06-20/433 09 77

Erzsébet Zsémbes Zsófi ébredése című alkotásának vidám 
előadásával 3. helyezett lett. Paczánt Áron 4. a osztályos tanu-
ló szavalatával a képzeletbeli dobogó harmadik fokára állha-
tott fel, József Attila Mama című versét adta elő. Kopcsa 
Bianka 5.a osztályos tanuló Arany János A lepke című költe-
ményének érzékletes előadásával 1. helyezést ért el. Nagy 
Réka 7.c osztályos tanuló Arany János Itthon című versének 
kifejező szavalatával csoportjának 1. helyezettje lett. 

Az Arany János -hét keretein belül a Mocsai Arany János 
Általános Iskola ping-pong versenyt hirdetett. Iskolánk is be-
nevezett a nagy hagyományokkal rendelkező versenyre. Rácz 
Hunor 8.c osztályos tanuló 3. helyezést ért él. Kelemen Dániel 
8. b osztályos tanuló hibátlan mérleggel megnyerte a 
versenyt; 1. helyezést ért el.

A Mocsai Arany János Általános Iskola rajzpályázatot is 
hirdetett. Tamás Sára 3. a osztályos tanuló Arany János Családi 
kör című verséhez készített illusztrációjával 2. helyezést ért el 
a versenyen.

Gratulálunk a szép eredményekhez, büszkék vagyunk 
rátok!

Március 5-én a Mocsai Arany János Általános Iskola anya-
nyelvi vetélkedőt szervezett, amelyen iskolánk tanulói is ered-
ményesen szerepeltek. A gyerekek kilenc vidám, játékos fela-
datban mérhették össze tudásukat. A szervezők sikeresen 
ötvözték a hagyományos feladatokat a modern, digitális esz-
közöket igénylő feladványokkal. A verseny szoros eredményt 
hozott, a csapatok fej fej mellett haladtak egészen az utolsó 
fordulóig. Dinamikus versenyzésével végül a Sárközi Rebeka 
7.c, Bedi Réka 6.b és Horváth Benett 5.c alkotta Dinamit Trió a 
második helyet szerezte meg, a Stréhli Luca 7.a, Galamb Gréta 
6.b és Zemka Viktória 5.c alkotta Csajszibarackok pedig har-
madikok lettek. 

A Mocsai Arany János Általános Iskola névadója tisztele-
tére március 7-én rendezte meg az évtizedes hagyományokkal 
rendelkező Arany János szavalóversenyt. Intézményünket öt 
tanuló képviselte a színvonalas versenyen. A gyerekek korcso-
portonként mérettettek meg. Tehetséges diákjaink csodála-
tos eredményeket értek el a megmérettetésen, senki sem jött 
haza „üres kézzel”. Bolla Boglárka 2. a osztályos tanuló Petőfi 
Sándor Arany Lacinak című versével varázsolta el a zsűrit, 1. he-
lyezést ért el. Hazai Abigél 3. a osztályos tanuló Osváth 

A� csi sikerek a mocsai versenyeken



16

ÁCS VÁROS KÖZÉLETI HAVILAPJA  |  XXXIII. ÉVFOLYAM 2024. MÁRCIUS  |  Megjelenik: havonta 2500 példányban | Felelős 
kiadó: Ácsi Bartók Béla Művelődési Ház, Könyvtár és Városi Sportcsarnok | 2941 Ács, Zichy park 1. | Főszerkesztő: Sári 
Andrea  | Grafika, tördelés: Vincze László | Fotók: Varga Ramóna, Szijj Csenge, Nyéki János, Nagy Tamás, Tarr Gergő, 
Balogh Attila, Pauer Gergő, Dobsa Mihály, archívum | Szerkesztőség és hirdetésfelvétel: acsihirek@gmail.com | Nyomda: 
Center-Print Nyomda Kft. | Az Ácsi Hírek online elérhető a WWW.ACSVAROS.HU oldalon. | Az írásokat szerkesztett 
formában közöljük! Képeket, cikkeket nem őrzünk meg! OM 163/307/2009

CSI     
HIREK

 Hirdetési szándékát az alábbi e-mail címen jelezheti: acsihirek@gmail.com

ÁCSI HÍREK

Vigyázzunk a vıźre!
Ismeretterjesztő túra a vıź világnapján Balogh	Attila

jár, így az idén is emlékkitűzőt vehettek 
át a túra teljesítői, amit a gyerekek nagy 
örömmel tűztek fel a hátizsákjukra.

A víz világnapja fontos alkalom arra, 
hogy felhívjuk a figyelmet a víz védel-
mének és fenntartható használatának 
fontosságára. Ez a nap lehetőséget ad 
arra, hogy emlékezzünk rá, mennyire 
alapvető szerepe van a víznek az élet-
ben, és arra ösztönözzön, hogy mindenki 
tegyen lépéseket a vízforrások megőr-
zése és tisztítása érdekében. A fenn-
tartható vízgazdálkodás és a vízhez való 
egyenlő hozzáférés elősegítése kulcs-
fontosságú a jövő generációk számára.

vők a művelődési háztól indulva a Ma-
lom-tó körül tesznek egy kört, majd ez-
után térnek vissza a kiinduló ponthoz. A 
gyaloglók biztonságáról az ácsi polgár-
őrök gondoskodnak. A tóra érve több 
állomáson várják az érdeklődőket az ácsi 
tűzoltók, horgászok, a vadászok és a 
BRTK Önkéntes Klub tagjai. Az egyes 
helyszíneken különböző vízzel, vízfo-
gyasztással, természeti értékekkel kap-
csolatos ismeretterjesztő feladatokat 
kell megoldani, vagy éppen játékos for-
mában találkozhatnak a vízzel a részt-
vevők.  A szervezők ezúton is köszönik az 
idei programban való aktív részvételt a 
civil szervezeteknek. Természetesen a 
túrán való részvételért apró jutalom is 

A víz világnapja minden év március 
22-én megtartott esemény. Célja, hogy 
ráirányítsa a figyelmet a mindenki szá-
mára elérhető, tiszta víz fontosságára és 
az édesvízkészletek veszélyeztetett-
ségére.

A világnapot 1992-ben, a Rio de Jane-
iróban tartott nemzetközi Környezet és 
Fejlődés konferenciát követően kezde-
ményezte az ENSZ közgyűlése, és elő-
ször egy évvel később, 1993-ban tartot-
ták.

Ácson a Természetjáró Bakancsos 
Klub és a művelődési ház, a helyi civil 
szervezetekkel összefogva rövid, isme-
retterjesztő túrát szervez jó pár éve a víz 
világnapja alkalmából. A túrán résztve-
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